

论文

中药丸剂重量差异的研究—— I .中药水泛丸重量差异的研究

郑启栋

北京同仁堂国药提炼厂

摘要:

本文研究了中药水泛丸剂的重量差异的分布情况,结果发现丸重的分布一般呈正态分布,并求出丸重平均值对数(X)和变异系数(Y)间的相关系数为-0.841及迴归方程式=30.50-10.04X

关键词:

STUDIES ON WEIGHT VARIATIONS IN NATIVE PILLS—— I .WEIGHT VARIATIONS IN “SHUI -FAN-WAN”

CHENG CHI -TUNG

Abstract:

Weight variations of 28 lots of various native pills "Shui-fan-wan" (pills aggregated with water or diluted honey excipient), manufactured in bulk with various powdered crude drugs by different methods, were investigated. The results obtained were as follows: (1)It has been found that the distribution of pill weights showed, in general, a normal distribution. (2)The sample correlation coefficient between the logarithms of mean pill weight and coefficients of variation, was calculated as -0.841. (3)The sample regression equation of y on X has been found to be: y = 30.50 - 10.04 X where y is the estimated deviation of coefficient of variation and X is the logarithm of mean pill weight.

Keywords:

收稿日期 1964-02-25 修回日期 网络版发布日期

DOI:

基金项目:

通讯作者:

作者简介:

参考文献:

本刊中的类似文章

文章评论 (请注意:本站实行文责自负, 请不要发表与学术无关的内容!评论内容不代表本站观点.)

反馈人	<input type="text"/>	邮箱地址	<input type="text"/>
反馈标题	<input type="text"/>	验证码	<input type="text"/> 9563

扩展功能

本文信息

- Supporting info
- PDF(333KB)
- [HTML全文]
- 参考文献

服务与反馈

- 把本文推荐给朋友
- 加入我的书架
- 加入引用管理器
- 引用本文
- Email Alert
- 文章反馈
- 浏览反馈信息

本文关键词相关文章

本文作者相关文章

- 郑启栋

PubMed

Article by